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  :השתתפו

 יו"ר ועדת קליטה  -דרורה כהן 

 "באים לטוב"  - רכזת חינוך  -עדה רמון 

 רכזת יישובית "באים לטוב"  -שרה קמינר 

 מתנדבת -התאחדות עולי אמריקה הלטינית   –מרים שטיינר 

 מתנדבת  -התאחדות עולי אמריקה הלטינית   -ססיליה כהן 

 מתנדבת )ברזיל( - רות רוזנמן 

 מזכירת הועדה ומנהלת מחלקת קליטה  -נחמה אפרתי  

 

סבב היכרות ופתיחה של דרורה כהן: מטרת הועדה היא לחדד צרכים משתנים של העולים וליצור  
מוד שפה העברית /אנגלית/ עזרה בהוראה  חיבורים בין הגורמים השונים כגון צורך במתנדב/ת ללי
 ת עם המנטליות והתרבות הישראלית. ו מתווכת  בשאר המקצועות / הפגת בדידות תיווך והיכר

דקות את ילדי הגן. מתנדבת עם קהילת עולי   40עובדת בגן ובמסגרת זו  מלמדת ספרדית ססיליה 
 רעננה דוברי ספרדית . 

מטעם התאחדות עולי אמריקה לטינית ברעננה לדוברי ספרדית ופורטוגזית   – מרים שטיינר
)פועלים במרכז קליטה רעננה(. בהתנדבותה  ובאמצעות מתנדבים ביעוץ פרטני ושיחות טלפון  
לתמיכה ומתן מידע. מקיימים קורסים וחוגים:  התעמלות לגמלאים, מוסיקה, שירה, גיטרה,  

בתיכון אוסטרובסקי )שכירות   –ליטה . יש גם חוג יוגה ותיאטרון טיולים. הפעילות לרוב במרכז ק
 משתתפים לכל חוג,  דמי השתתפות לעולים סמליים .   8-10כיתה( בממוצע יש  

 לטובת דוברי ספרדית יש מתנדבת שפועלת בתוך ביטוח לאומי כ"ס 

 )נחמה תעדכן את ש.י.ל( 

שר רציף. התקשרות במייל/  חברים מרעננה, לא עם כולם בק  300 -חברים בקהילה שלנו 
WhatsApp  יש עוד קבוצת .WhatsApp   איש.   200של כל אזור השרון שמונה 

רוב העולים ברעננה )משפחות( מגיעים לקהילה ולא למרכז קליטה. בתקופה הקרובה יש צפי  
 לכל המדינה. 4,000לעליה מדרום אמריקה אולי  

.  פנות לשרה קמינר ולהיעזר במתנדביםמזכירה שבתחום שיפור השפה העברית אפשר ל  – דרורה
 . לכל עולה מצמידים מתנדב

במכללה יש מתנדבת שעובדת בקבוצות מיד לאחר השיעורים באולפן. העולים  ומנהלת המכללה  
 מאד מרוצה. 

שעלתה לבד מברזיל   14מבקשת לשתף בסיפור מרגש : היא ובני משפחתה אימצו נערה בת   - רות
צבא, קיבלה הצטיינות ביום העצמאות. לטקס בבית הנשיא הגיעו  ולמדה בפנימייה . התגייסה ל

 ההורים, וגם רות השתתפה. ההורים שוקלים לעלות. 

גם שיתפה על זוג מבוגר שהתקשה בלימוד שפה והיא סייעה להם תוך שהיא מתאימה את השיטה  
מוד.  ללמידה מיטבית . לאחר האולפן לא תמיד יש לעולים עם מי לתרגל או מסגרת להמשך לי

 שפה היא גם הבנה של קודים תרבותיים.



: חשוב לידע את העולים שלאחר אולפן א' עומדת להם הזכות לאולפן המשך ואפשרות  נחמה
לקבל וואצ'ר למכללה העירונית בקרן היסוד, בהתאם לרמה שלהם. כך שיש מענה למי שיש  

 נות לדפי( לפ  097713161טלפו:  75מוטיבציה . )מכללה עירונית רחוב קרן היסוד 

 מרכזת תנועת מתנדבים גמלאים "באים לטוב" )של"מ לשעבר(.  - שרה

כמה תכניות וביניהן : עזרה בתרגול  השפה העברית באולפן ובקהילה, מפגשים, שיחות, בגני  
 ילדים  פעילות זה"ב וגם עזרה לעולים חדשים בגני ילדים ובבי"ס )לימודי ושפתי(. 

 מן הקורונה טלפונים/מפגשים להפגת הבדידות בקהילה . התחיל בז – יש גם "חבר בלב שלם" 

חלקיים בלבד )עד    2023כאשר הניתונים של שנת  2023 – 2021הציגה מיפוי ופילוח לשנות    – נחמה
עולים לשנה לרעננה . מה   1000עולים( אבל אין ספק שתימשך המגמה של מעל ל  312 הגיעו  אפריל

שהשתנה הוא תמהיל מדינות המוצא . בולטת העלייה ממדינות דוברות אנגלית , ירידה דראסטית  
של עולים מצרפת. גם קבוצת דוברי רוסית עומדת בראש הטבלה .זו קבוצה שצריך להמשיך  

 ו מגמה שתימשך.לעקוב אחריה  לראות אם ז

מודה לנוכחים. מעודדת המשך קשר בין  הגורמים עולים ומתנדבים . חיבורים  – דרורה
קהילתיים חשובים ביותר . כמו כן מבקשת לפנות אליה אם צרכים נקודתיים לגבי עולים .  

לדוגמא כרטיסיות לבריכה גם למשפחות שאינן ברווחה. מבקשת מנחמה להפנות את העולים  
 כך. שזקוקים ל

המטרה : הכרת ירושלים  ומלחמות ישראל. מלחמת השחרור ומלחמת    -טיול לעולים ולמתנדבים 
אפ. המחיר  צ ששת הימים ובסוף ביקור בכותל המערבי. נחמה תפרסם את הפלייר בקבוצת הווט

מסובסד המדריך דני מאור תושב רמת השרון מתנדב מזה שנתיים ברעננה עם סוג דובר אנגלית.   
כמה שפות. ספרדית, פורטוגזית,  אנגלית, צרפתית והוא מדריך את הטיול פעם שנייה.  דני דובר 

 אני מבקשת להודות לו על כך.

 כתבו:

 דרורה כהן חברת מועצת העיר יו"ר וועדת קליטה ועלייה 

 מחלקת קליטה   ומנהלתנחמה אפרתי מזכירת הוועדה  

 


